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Z á p i sze 7. veřejného zasedání Zastupitelstva města Ivančicekonaného dne 1. listopadu 2022
P ř í t o m n i: Buček Milan, Čožík Tomáš, Halbich Jan Ing., Heřmanová Jana Mgr.,Moravec Antonín Ing., Skála Radoslav, Sládek RomanIng., Smutný Bohumil Ing., BA, Sojka Jaroslav Bc., Surovčík VladimírMgr., MBA, Šacher Luděk, Štěpanovský Martin Bc., Štork Rostislav,Vyhnáčková Eva MVDr.
O m l u v e n i: Musil Radek Mgr.
Zasedání zastupitelstva města bylo řádně svoláno a vyhlášeno.Protože byla přítomna nadpoloviční většina členů zastupitelstva, bylo usnášeníschopné.Zasedání zahájil starosta Milan Buček v 16.05 hodin, přivítal veřejnost.
Zápis provede Ing. Ivana Krejčová.
Ověřovatelé: Zápis podepisuje starosta, místostarosta a dva ověřovatelé ze zastupitelstva.Jako ověřovatele navrhl starosta pana Radoslava Skálu a pana Rostislava Štorka.
Protože oba zastupitelé s návrhem souhlasili, nechal starosta o návrhu hlasovat.
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Ivančice určuje ověřovateli zápisu pana Radoslava Skálu a panaRostislava Štorka.

Hlasování:
Pro: 12 Proti 0 Zdrželo se 2 Nepřítomno: 1

Usnesení bylo přijato
Číslo usnesení: ZM/2022/7/126

Dále starosta přednesl návrh programu zastupitelstva, a to:
1. Záměr Jihomoravského kraje transformovat nemocnice zřizované Jihomoravským krajemdo jedné akciové společnosti2. Diskuse
Protože k přednesenému návrhu nebyly žádné připomínky, nechal starosta hlasovato návrhu.
Návrh na usnesení:Zastupitelstvo města Ivančice schvaluje program zasedání zastupitelstva.

Hlasování:
Pro: 14 Proti 0 Zdrželo se 0 Nepřítomno: 1
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Usnesení bylo přijato
Číslo usnesení: ZM/2022/7/127

Starosta dále sdělil, že v souvislosti s programem jednání pozval na zasedání zastupitelstvaměsta všechny starostky a starosty ze spádového obvodu města Ivančice. Navrhl zastupitelům,aby svým souhlasem umožnili těmto pozvaným hostům na zasedání zastupitelstva vystoupittak jako ivančickým občanům. Nikdo ze zastupitelů neměl připomínku a starosta tedy nechalhlasovat o navrženém usnesení..
Návrh na usnesení:Zastupitelstvo města Ivančice schvaluje vystoupení starostů spádového obvodu města Ivančicea občanů v rámci projednávaného bodu.

Hlasování:
Pro: 14 Proti 0 Zdrželo se 0 Nepřítomno: 1

Usnesení bylo přijato
Číslo usnesení: ZM/2022/7/128

1.Záměr Jihomoravského kraje transformovat nemocnice zřizovanéJihomoravským krajem do jedné akciové společnosti
Starosta města p. Buček k bodu uvedl, že na zastupitelstvo města se obrátili s žádostío pomoc petenti, kteří nesouhlasí se záměrem Jihomoravského kraje (dále jen JmK)transformovat nemocnice zřizované Jihomoravským krajem do jedné akciové společnostis nemocnicemi Znojmo, Břeclav, Hodonín, Vyškov, Kyjov, Ivančice, Letovice, Tišnova Hustopeče jako odštěpnými závody.
Záměr Jihomoravského kraje transformovat stávajících devět krajských nemocnic –příspěvkových organizací – do jedné právnické osoby v právní formě akciová společnostschválila Rada Jihomoravského kraje na svém zasedání dne 12. 10. 2022.
Důvody nesouhlasu petentů jsou uvedeny v přílohách, které zastupitelé obdrželi.
Dále starosta sdělil, že město žádné informace z JmK nemělo, neboť již nefunguje zdravotnívýbor. Po domluvě se starostou města Oslavany panem Vítem Aldorfem a panem RadoslavemSkálou navštívil starosta radního pro zdravotnictví pana Mgr. Jiřího Kasalu, MBA. Při návštěvědošlo i na setkání s hejtmanem Jihomoravského kraje Mgr. Janem Grolichem. Cílem bylo zjistitaktuální informace k navrženému záměru transformace nemocnice. Následně starosta hovořili s ředitelem ivančické nemocnice Ing. Jaromírem Hrubešem, se kterým rovněž diskutovalo připravované transformaci. Nápad na transformaci nemocnice se objevil poprvé před 12 lety,kdy byl hejtmanem JUDr. Michal Hašek. Záměr transformace je spojen mj. s tím, že ivančickánemocnice je dlouhodobě ztrátová, podobně jsou na tom i jiné nemocnice, kterých setransformace týká. Jihomoravský kraj zadal studii na řešení vzniklé situace. Tato studie bylapoprvé prezentována v roce 2021. Bohužel v důsledku COVID 19 nebyla realizována. Opětněse o transformaci začalo hovořit až v současné době, ale místo, aby se situace konzultovalas dotčenými organizacemi, jejím vedením, případně se zaměstnanci, mluvilo se o ní pouze na
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Radě Jihomoravského kraje. Důsledkem toho byla vlna nevole, která se poté strhla.Z nedostatku informací se začaly objevovat názory, že ivančická nemocnice bude zrušenáa zůstane pouze léčebna dlouhodobě nemocných (dále LDN). Starosta řekl, že tomu tak nenía bližší informace a vysvětlení podá jistě ředitel ivančické nemocnice Ing. Hrubeš. Dále starosta
řekl, že neví, zda zastupitelé přijmou nějaké usnesení nebo ne, v každém případě by se bod mělobjevit i na následujícím zasedání zastupitelstva v polovině měsíce listopadu, kde by jižzastupitelé usnesení přijali. Tím starosta úvodní slovo zakončil a požádal o vyjádření řediteleivančické nemocnice Ing. Jaromíra Hrubeše.Ing. Hrubeš řekl, že Jihomoravský kraj má záměr vytvořit jednu akciovou společnost, podkterou by bylo sdruženo osm nemocnic, které jsou v současné době příspěvkovýmiorganizacemi Jihomoravského kraje. Zopakoval slova starosty města, že záměr transformacenemocnic je záměrem dlouhodobým, cca 12 let starým.  Jedná se o to, že by vznikla v krajijedna společnost, která by provozovala všechny nemocnice daného kraje. Jihomoravský kraj aKraj Vysočina jsou jediné dva kraje, kde doposud transformace neproběhla – stále existujísamostatné nemocnice, které fungují jako příspěvkové organizace kraje. Spravují je jednotliví
ředitelé, zřizují je většinou kraje. Mimo to má Jihomoravský kraj ještě ten problém,že  v krajském městě Brně nemá JmK žádnou nemocnici; jsou tam pouze nemocnice fakultní,městské a dvě soukromé. Situace, která v současné době nastala, vyvstala náhle. Zhruba před
čtrnácti dny objížděl pan radní Mgr. Kasala, MBA společně s dalším kolegou všechnynemocnice Jihomoravského kraje spadající pod JmK a oznámil jim, že Jihomoravský kraj máv záměru na nejbližší Radě JmK schvalovat materiály k vytvoření jedné akciové společnosti,která by měla všechny tyto nemocnice sdružovat, a to od 1. 1. 2024. Jednalo se o prvotníinformaci, kterou nemocnice dostala. Ředitel dále řekl, že neprodleně informoval předseduodborového svazu nemocnice a ostatní zainteresované. O tom, že se něco bude dít, nevěděli anizástupci odborového svazu. Právě již zmíněná informace byla podnětem k petiční akci, kterástále běží. Nemocnice Ivančice jako taková by se měla stát součástí toho celku (zatím neníznámo, jaká forma to bude). Ve většině krajů je centrální organizace akciovou společností.Zřejmě se jedná o formu, která je jediná možná, a to i do budoucna. Na druhou stranu jepravdou, že záměr byl předložen velmi narychlo. Minulý týden si hejtman JmK svolal řediteledotčených nemocnic a omluvil se za zbrklost, s jakou byl záměr Radě JmK předložen. Jehozáměrem by bylo, aby transformace proběhla ještě během tohoto funkčního období. Poté ředitelkrátce informoval o stavu nemocnice Ivančice. Řekl, že v rámci COVID 19 byla nemocnicejediné zařízení, které bylo pro občany spádové oblasti přístupné a dostupné. Nemocnicezajišťovala pacientům všechna potřebná vyšetření. I přesto, že má 160-ti letou tradici, takzásadní problém je ekonomický. Od roku 2010 se nemocnice potýká s problémem tzv.úhradové vyhlášky.  Úhrady ve zdravotnictví nesou nějaké přímé úhrady, kolik zákroků seudělá, tolik peněz nemocnice obdrží. Jedná se o dost regulovaný prostor, který je založenýna tom, že obsahuje nějaké limity, kterých se buď dosahuje nebo nedosahuje. Zásadní problémspočívá v tom, že zhruba 60 % péče je v nemocnici poskytováno pro pojištěnce VZP ao zabývajících 40 % se dělí mezi ostatní zdravotní pojišťovny – mezi Vojenskou zdravotnípojišťovnu, Českou průmyslovou zdravotní pojišťovnu, Revírní bratrskou pojišťovnu aZdravotní pojišťovnu Ministerstva vnitra ČR. Rozdělení na další čtyři segmenty znamená, žemnožství odvedené péče pro jednotlivé pojišťovny je dost nízké, protože se zde projevují určitévlivy. Další období je vždy odvozeno od nějakého referenčního. Jednou dojde k situaci, že jehodně pacientů s drahými výkony, jindy tam takoví pacienti nejsou. Tím je potom nemocnicev rámci limitace krácena. V současné době je situace taková, že nemocnice má hospodaření seztrátou 33 milionů korun v rámci letošního roku. Měsíční ztráta se tedy pohybuje kolem 3,3milionu korun. I přes veškerou snahu se nedaří ztrátu snížit. Na začátku roku, kdy byl 4 – 5měsíců COVID, byla většina péče pozastavena. Prováděla se pouze péče akutní. Pečovalo seo covidové pacienty, kteří vyžadovali hospitalizaci. Podobná ztráta byla i v roce 2019, kdy ještě
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COVID nebyl. To šla nemocnice do ztráty každý měsíc cca 1,5 mil. Kč. Situace je způsobenatím, že se sice úhradová vyhláška navyšuje, ale nemocnice je krácena mechanismem, který
ředitel již popsal, a zároveň vláda navyšuje tabulkové platy zaměstnanců. Většinou se vládasnaží navýšeni udělat přes všechny nemocnice tak, aby to vyšlo tak, že navýšení úhrad pokryjenavýšení tabulkových platů. V současné době tvoří náklady nemocnice ze 75 % mzdy. Dalšípoměrně velká nevýhoda a celorepublikový problém je nedostatek kvalitního zdravotnickéhopersonálu, obzvlášť personálu lékařského s odborností jako je rentgenologie, rehabilitace,anestezie a resuscitace. Ani výhled není dobrý. Problémem nemocnice je i to, že z její spádovéoblasti je minimum lékařů. Většina lékařů dojíždí z Brna, ale právě dojíždění je důvodem, že sihledají práci v krajském městě. Nemocnice jako taková, když bude dlouhodobě generovatztrátu, nemůže fungovat. Tak nemůže fungovat žádná organizace. Jihomoravský kraj přispívánemocnicím na provozní náklady. V roce 2021 to bylo 20 milionů korun, v roce 2020 to bylo17 mil. Kč. Snahou Jihomoravského kraje je docílit toho, aby po něm organizace nechtěly žádnýprovozní příspěvek, ale naproti tomu, aby fungovaly a pokryly péči, pro kterou byly zřízeny,a aby nedocházelo ke ztrátám. Dalším problémem, se kterým se nemocnice potýká, jevzdělávání lékařů. Pro vzdělávání lékařů potřebuje nemocnice akreditaci od státu. Akreditacese vydávají na základě počtu vyšetření, ošetření atd. Nemocnice Ivančice získala akreditacitéměř na všechno, kromě anestezie. Pro získání této akreditace je třeba 4 tisíce anestezií za rok,ale ivančická nemocnice jich má cca 2500 – 2800 za rok. Na oddělení anestezie nebo naanesteziologicko-resuscitačním oddělení nemohou být mladí lékaři, ale pouze lékaři plněkvalifikovaní, kterých je málo. Zároveň jsou využíváni jak na odděleních tak i záchrankou.Pokud by však existovala jedna společnost, která by byla nad všemi nemocnicemi, takvyjednávací síla a spojení malého počtu vyšetření do celku by znamenalo, že situace bude jižtak významná, že výkyvy, kdy je jednou něčeho více a jindy méně, by přestaly. Snazší by byloi získání akreditací. To jsou podle ředitele nemocnice pozitiva z oblasti zdravotnictví. Z oblastiekonomické jsou to například společné nákupy, společná oddělení jako jsou např. účtárny.Na vystoupení p. ředitele navázal starosta s tím, že všem zastupitelům města Ivančice jdenepochybně o jednu věc – aby nemocnice Ivančice zůstala zachovaná a aby zachované zůstalyi standardy úrovně péče pro občany.Místostarosta Bc. Jaroslav Sojka se vrátil k tomu, proč vlastně bylo zastupitelstvo svolané.
Řekl, že v přípisu, který město dostalo, se popisovalo, že po té transformaci se do budoucnasníží kvalita poskytovaných služeb a ubydou služby, které poskytuje nemocnice. Jak zastupiteléměsta Ivančice, tak i starostové spádových obcí budou trvat na tom, aby se v žádném případěnesnížila kvalita poskytované péče ani její rozsah. Zároveň budou požadovat, aby zachovanézůstaly i platové podmínky zdravotnických zaměstnanců, kteří jsou většinou z Ivančic. Jestlidojde k tomu, že JmK bude řešit jinou právní formu nemocnic, než je ta současná, to je věckraje. Důležité je, aby se trvalo na již zmíněných požadavcích na péči, její rozsah a platyzaměstnanců.Ing. Hrubeš řekl, že záměrně nehovořil o rozsahu a kvalitě péče. Řekl, že cítí obavy všech.Pokud bude nově vytvořená organizace fungovat pouze za účelem zisku, tak bude nezbytněnutné, aby spádové obce usilovaly o to, aby dostupnost péče zůstala zachována v takovémrozsahu, jako je v současnosti. Zároveň by měly usilovat o to, aby zachována zůstala i kvalitaposkytované péče. Hlavní obavy, které se ukazují, jsou ze strany zaměstnanců, kteří se bojío práci a jak se situace bude vyvíjet dál.V diskusi starosta dále řekl, že ho zarazila petice, která se ve městě objevila, kdy na různýchmístech lidé podepisovali něco, o čem často vůbec nic nevěděli. Když se zeptal pána, copodepsal, dostal odpověď, že jde o protest proti tomu, že sestry budou mít nižší platy. Podobněse vyjadřovali i někteří zaměstnanci nemocnice. Podepsaní petenti nevěděli nic o vzniklésituaci. Zastupitelstvo bylo svoláno i proto, aby se srovnaly dezinformace, které se začalyobjevovat.
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Starosta dále řekl, že před zasedáním zastupitelstva se omluvil Mgr. Kasala a sdělil, že materiálnavrhující změnu nemocnic na akciovou společnost byl z programu jednání Zastupitelstva JmKstažen. I přesto mu bylo nabídnuto, aby přijel do Ivančic a vysvětlil situaci jak zaměstnancům,tak i zástupcům měst a obcí. Tuto nabídku odmítl s tím, že možná do budoucna.Mgr. Heřmanová se zeptala ředitele nemocnice, z čeho má největší obavu. Ředitel odpověděl,že z toho, aby založení nové společnosti nevedlo k horšímu, nýbrž nadále zaručovalo jistoty,které mají pacienti v dnešní době. Důležité je, jak bude nově vzniklá organizace postavená,na jakých základech, jaká bude její zakládací listina, co v ní bude zakotveno, aby minimálnígarance v ní obsažené zaručovaly stávající kvalitu a rozsah péče. Důležité je, aby ve vedení bylinásledně takoví lidé, kteří budou hájit jak zájmy zřizovatele či zakladatele, tak především zájmyobčanů. Další obava je, aby byla dodržena všechna práva zaměstnanců. Aby byla dostatečněsilná kolektivní smlouva, ve které budou tato práva zakotvena. Když bude nemocnice, kdebudou nízké platy, nikdo v ní nebude chtít pracovat. Už nyní je hrozbou nově otevřený domovdůchodců na Boží Hoře.Místostarosta Ing. Halbich se zeptal, zda má ředitel nemocnice pocit, že v okamžiku, kdy bydošlo k narovnání plateb pojišťoven v rámci akciovky, zda by byl schopen zajistit odpovídajícíprostředky pro zaměstnance, aby případně mohlo dojít k navýšení mezd. Ing. Hrubešodpověděl, že podle jeho názoru, když se všechno nasmlouvá dohromady, a nejenom to, taksoučet hospodářských výsledků dotčených nemocnic dá už nyní kladné číslo. Když nebudedocházet k systémovému krácení úhrad, tak bude mnohem jednodušší finanční prostředky najít.Důležité také bude, aby nemocnice nebyly tlačeny k tomu, aby generovaly co největší zisky.Základní představa nově vzniklé organizace byla, že se bude jednat o akciovou společnost, kterábude sdružovat jednotlivé nemocnice jako odštěpné závody. Tento postup není možný, protožekaždý odštěpný závod by měl své IČO, své účetnictví a vůči pojišťovnám by musel vystupovatsamostatně. Samostatně by vystupoval tento závod i vůči akreditační firmě, takže by se v tompřípadě ničeho nedosáhlo. Toto byla fatální chyba v materiálech, které byly zastupitelstvu JmKpůvodně předloženy.O slovo se přihlásil pan Vít Aldorf, starosta města Oslavany. V úvodu poděkoval za slovo, kterépro starosty spádových obcí na začátku zasedání zastupitelské schválili. Řekl, že si váží toho,že vedení města zasedání svolalo, a to i přesto, že odbory nemocnice následně navrhly zrušenízasedání zastupitelstva. Ve svém příspěvku řekl, že Jihomoravský kraj poměrně překotněna své radě doporučil zastupitelstvu ke schválení transformaci jihomoravských nemocnic.První krok, který byl důležitý, byl podle jeho názoru ze strany odborů nemocnice, že dalypodnět JmK, že jeho postup neschvalují. Druhá zásadní věc, která je velice důležitá je to, abydiskuse mezi aktéry začala fungovat, že se začnou ozývat ta města, na jejichž území se dotčenénemocnice nacházejí. Zároveň řekl, že se mu nelíbí postoj pana Mgr. Kasaly, že neměl ani tolikslušnosti, aby se jednání zúčastnil a situaci vysvětlil. Jak dále řekl, nelze popřít, že ivančickánemocnice je ztrátová a s ohledem k tomu je nutné říct, že budoucnost je v nějaké jiné forměentity. Pokud by se ivančická nemocnice spojila s ostatními organizacemi a vytvořil by se takjeden velký blok, mohlo by to vést k jistému posunu. Jak již bylo řečeno, k tomuto kroku určitěpozději dojde; tak jak je dnes celá situace nastavená, tak ke změně dojít musí, protože jinak byk žádnému posunu dojít nemohlo. Řekl, že si váží toho, že bylo zasedání zastupitelstva svoláno,a to i přesto, že byl podán ze strany odborů návrh na jeho zrušení. Svolání zastupitelstva můžekraji naznačit, že obce mají o věc zájem a hlavně si chtějí zajistit to, aby případná transformaceneměla negativní dopad na občany a aby postupové kroky Jihomoravského kraje byly podkontrolou měst a obcí, které budou transformací dotčeny. Řekl, že ho mrzí, že se jednánínezúčastnili všichni zástupci spádových obcí. Je nesmírně důležité, aby všechna města, kde sedotčené nemocnice nacházejí, byla u zakládacího procesu přítomna bez ohledu na to, jakouformu by nová organizace měla mít. Aby všechno bylo pod veřejnou kontrolou, aby byl dohledna to, jak se eventuálně situace vyvine do budoucna. Rada kraje bude fungovat už pouze dva
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roky, budou krajské volby a všechno může být úplně jinak. Za rozpoutáním vlny nevolev současné době stojí také bývalí politici kraje. Všechno je otázkou politiky. Protože se jednáo politiku, vnáší se do toho sociální otázka, otázka platů, otázka jistot atd. Objeví se petice,kterou všichni podepíší a přitom ani neví, co podepisují. Řekl, že za město Oslavany, kterésituaci řešilo na radě města, předkládá návrh usnesení, která by si dovolil předložitprostřednictvím pana starosty. Následovala debata mezi starostou p. Aldorfem a JUDr.Chládkovou ohledně práva předkládat návrhy na usnesení se závěrem, že ivančičtí občané majíprávo vyjadřovat se na zastupitelstvu k projednávanému bodu přímo ze zákona a pozvanístarostové na základě souhlasu ivančického zastupitelstva. Návrhu pana starosty Oslavan jerozuměno tak, že vyjadřuje názor, že považuje za účelné v projednávané věci přijetí takovéhousnesení a doporučuje Zastupitelstvu města Ivančice, aby zvážilo jeho přijetí. Starosta městaIvančice pan Buček řekl, že si nedovolí návrh předložit zastupitelům města Ivančice, když otom nic nevědí. Návrh starosty Oslavan obsahuje jistě dobrou myšlenku, chtěl, aby se s nízastupitelé města seznámili. Vyzval pana Aldorfa, aby přečetl návrh.Pan Aldorf se zeptal ivančických zastupitelů, kdo z nich se seznámil s materiályJihomoravského kraje, které jsou k projednávané věci. Z patnácti zastupitelů se přihlásili čtyři.Pan Aldorf pokračoval a řekl, že nejzásadnější moment je na začátku. Navrhl, aby zastupitelstvoměsta Ivančice za účasti starostů spádových obcí, které pozvalo, schválilo usnesení v tomsmyslu, že bude iniciovat jednání ostatních měst, ve kterých se nachází nemocnice, za účelemjednání a aktivní účasti při tvorbě zakladatelských dokumentů budoucí obchodní entity. To jepodle jeho názoru alfa a omega toho. co by z dnešního zasedání zastupitelstva mělo vzejít. Jestlina tento krok zůstane město Ivančice samo, nebo bude mít dalších sedm partnerů včetněkrajského radního z Kyjova, který s transformací na Radě Jmk souhlasil, je věcí města Ivančice.V zájmu spádového obvodu ivančické nemocnice by mělo být, aby zastupitelé návrh vnímali apožádal je o to, aby usnesení v navrženém smyslu přijali. To, že zastupitelé materiály JmKk věci neznají, nebrání přijetí usnesení.  Řekl, že každé zastupitelstvo by mělo skončitracionálním usnesením.Starosta p. Buček řekl, že 14. listopadu je na programu řádné zasedání zastupitelstva města abod může být na program jednání znovu zařazen. Potom už nic nebude bránit zastupitelůmv tom, aby přijali usnesení. Sám řekl, že na probíhajícím jednání ruku pro žádné usnesenínezvedne, neboť se jedná o tak důležitou věc, kterou je potřeba řádně prodiskutovat.Ing. Blatný se v souvislosti se záměrem p. Aldorfa předložit ivančickým zastupitelům návrh nausnesení ze strany města Oslavany dotázal starosty Oslavan pana Aldorfa, zda město Oslavanynemá zastupitelstvo, aby usnesení v této záležitosti přijalo. Zeptal se zda občané městaOslavany nechodí také do ivančické nemocnice. Druhou otázku Ing. Blatný směroval vůči
řediteli ivančické nemocnice Ing. Hrubešovi. Řekl, že pokud tomu dobře rozumí, transformacese týkala osmi nemocnice JmK, Dotaz zněl, zda ivančická nemocnice je jediná, která pracujese ztrátou. Poslední otázka byla, jak reagují na záměr transformace ostatní města, která jsou jípřímo dotčená.Odpovědí na otázku č. 3 začal starosta města Ivančice pan Buček. Řekl, že bude iniciovatjednání se zástupci ostatních sedmi měst, kterých se transformace nemocnic přímo dotýká.Aktivní účast přislíbil i hejtman Jihomoravského kraje.Starosta Oslavan pan Aldorf odpověděl na první otázku, že zastupitelstvo města Oslavany senesešlo, ani nemělo možnost se sejít před vyhlášením zastupitelstva města Ivančice. Jak dále
řekl, v pondělí 31. 10. 2022 zasedala Rada města Oslavany, kde byl projednáván návrh, kterýbyl předložen s tím, že by bylo vhodné, když starosta města Ivančice za obce ve spádové oblastisvolává všechny starosty k tomu, aby se k otázce transformace postavili, tak aby z tohotospolečného jednání vedení města Ivančice a starostů vzešlo nějaké racionální usnesení. Pokudmá starosta města Ivančice příslib od hejtmana JmK, že se bude jednání účastnit, neví, jak tobude, ale „co je psáno, to je dáno“. Rozhodně přijetí usnesení bude mít větší váhu, jak slib pana
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hejtmana. Co se týče Zastupitelstva města Oslavany, tak bez ohledu na to, jak se budou chovatIvančice, zastupitelé rozhodně usnesení přijmou, protože oslavanští občané, stejně jakoivančičtí do nemocnice chodí.Ing. Blatný reagoval, že podle jeho názoru bude mít větší váhu to, když všechny města přijmousvá usnesení. Starosta Buček řekl, že je stejného názoru jako Ing. Blatný a že město Ivančiceurčitě usnesení přijme, ale až poté, co se všichni zastupitelé s materiály JmK seznámí.Na dotaz ohledně ztrátovosti nemocnic odpověděl Ing. Hrubeš, že i další nemocnice jsou veztrátě podobně jako nemocnice ivančická. V současné době vykazuje ztrátu nemocniceHustopeče, dlouhodobě ve ztrátě byla i nemocnice Tišnov, která nyní funguje pouze jako LDN.Podobným směrem jako Tišnov míří i Hustopeče, kde si nemocnici prvně převzalo město,potom ji převzal kraj a v tuto chvíli se tam již provádí pouze následná péče a pouze zbytkyinterní péče. Nemocnice ve Vyškově, která velikostí odpovídá ivančické nemocnici, je jedenrok ve ztrátě, další rok má zisk. Nemocnice Hodonín má v rámci svého portfolia služebkardiologické oddělení, které je pro nemocnici velmi lukrativní. Pak se jedná o nemocnicevelké, jako je Kyjov – kde se nachází 800 lůžek, Znojmo, které má skoro 1000 lůžek a Břeclav,kde je přes 600 lůžek. Tyto nemocnice mají hospodaření většinou kladné.Ing. Blatný se zeptal, zda tedy celková ztráta všech osmi nemocnic je cca 50 mil. Kč. Ing.Hrubeš odpověděl, že celkově jsou nemocnice v plusových číslech.Dalším diskutujícím byl zástupce odborové organizace zdravotnictví a sociální péče pan JiříBeránek. Řekl, že petice a všechno, co s ní souviselo, vznikalo ve velkém chvatu v důsledkuliknavosti Jihomoravského kraje, který vydal materiál k transformaci svých nemocnic s tím, žejde o materiál tajný, nezveřejnitelný apod. Právě v tomto materiálu se objevuje spojenítransformace nemocnic na akciovou společnost. Nehovoří se v něm o žádné jiné formě.Jihomoravský kraj materiály s žádnou dotčenou nemocnicí neprojednal a z toho vznikla nevoleze strany zdravotnických zaměstnanců. Z webových stránek Seznamu se o záměrutransformace nemocnic dozvěděli všichni až den poté, co byl schválen Radou Jmk. Předsedkyněodborového svazu požádala o schůzku hejtmana Jihomoravského kraje, který ji však odmítls tím, že po jednotlivých nemocnicích budou jezdit MUDr. Mráček a Mgr. Kasala. Pánovéopravdu dotčené nemocnice objeli, hovořili s vedením nemocnic; odbory ale na jednánípřizvané nebyly. Stále se však probírala otázka transformace na akciovou společnost. Akciováspolečnost je tvořena za účelem zisku. Nemocnice jsou v současné době v dobré kondicipředevším proto, že bylo covidové období, které vesměs hradil stát. Byla ale i taková období,kdy na tom nemocnice byla velmi špatně. V momentě, kdy by se nemocnice stala součástíakciové společnosti, je nutné si uvědomit, že by sestry přišly o platy, které jim zaručují platovétabulky zaměstnanců veřejné správy. Poté pan Beránek hovořil o platových podmínkách sestera porovnával platy sester v současné nemocnici, s platy ve fakultní nemocnici Bohunice anásledně při případné transformaci na akciovou společnost. Poté, co materiál o záměrutransformace pronikl na veřejnost, nemocnice Ivančice udělala tiskové prohlášení. Následně seozval hejtman JmK, že se zúčastní společného jednání. Proběhla schůzka, bylo řečeno, že věcbyla špatně prezentovaná. Výsledkem schůzky bylo, že hejtman řekl, že se provede novelizacetransformace nemocnic, že se provede nový rozbor a výsledek bude projednaný jak s veřejností,tak s odbory a se zaměstnanci, kterých se to bude týkat. Snahou bude, aby byla co největšíshoda, aby mohlo být usnesení předloženo ke schválení. Závěrem p. Beránek řekl, že ho mrzí,že se zasedání zastupitelstva nezúčastnil Mgr. Kasala, který na jednání s hejtmanem seděl.Co se týče akciové společnosti, i v nemocnici jsou zaměstnanci, kteří v takové formě organizacepracovali a mají s ní špatné zkušenosti. V akciové společnosti je to tak, že pokud se bude chtítna jedné straně přidat, bude se muset na straně druhé zase ubrat. Protože se bude jednat o velkouorganizaci, kterou bude tvořit cca 9 nemocnic, nikdo netuší, kam finanční prostředky půjdou.Překvapující je, že se kraj nedržel koncepce, která již dříve v minulosti navrhovala vytvořitz nemocnic jednu velkou příspěvkovou organizaci. Zatím není možné posoudit, jestli by tato
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forma byla vyhovující. Ve chvíli, kdy hejtman slíbil, že bude udělaná nová koncepce, nebylomožné předjímat, co v ní bude obsaženo; proto tedy pan Beránek navrhl zastupitelstvo zrušit.Na druhou stranu, jak řekl, je rád, že se zastupitelé a další starostové sešli a že jim není stavivančické nemocnice lhostejný. Je nutné zabývat se tím, že v momentě, kdy by zaměstnanciz nemocnice odešli jinam, nebude možné provoz nemocnice udržet v takovém stavu, v jakémse nachází v současné době. Jak řekl, všichni včetně vedení nemocnice se budou snažit, abynemocnice v Ivančicích zůstala, aby zároveň zůstali i všichni zaměstnanci a byla tak zachovánaveškerá zdravotní péče pro občany jako doposud.
17.15 – odešel Ing. Sládek
Starosta řekl, že práce sester a lékařů si váží všichni. Vrátil se k materiálu JmK a řekl, žev případě, že se bude jednat o akciovou společnost, tak by stoprocentním akcionářem bylJihomoravský kraj. Akcie budou neobchodovatelné, nemohl by tedy do společnosti vstoupitnikdo jiný.  Všechny záruky, platy a další věci byly v návrhu převedeny do akciové společnosti.Stále se však jednalo pouze o koncepci. Starosta dále řekl, že sám není zastáncem ani JmK, aniodborů; je starostou města a chce, aby nemocnice ve městě Ivančice zůstala a pro to udělámaximum. Znovu zopakoval, že všem jde o to, aby zaměstnanci dostali takové peníze, kteréjim náleží, a aby lékařská péče zůstala v takovém rozsahu, v jakém je v současné době.Pan Beránek řekl, že problém by byl v momentě, kdy by se schválila transformace na akciovouspolečnost. Byl by to nevratný krok.Starosta řekl, že všechny kroky, které zástupci odborů udělali byly dobré, protože na JmKalespoň všichni viděli, že nemocnicím není lhostejné, co se s nimi bude dít dál. Stejné je toi v případě obcí a měst, protože tím, že zastupitelstva o této otázce jednají a budou jednat, byloJihomoravskému kraji jasně dáno na vědomí, že ani samosprávám není lhostejné cos nemocnicemi bude dál. Kraj bude muset zástupce obcí i nemocnic zvát na všechna jednání,která budou s následnou transformací souviset.Do diskuse se přihlásila MUDr. Dittrichová, lékařka z oddělení LDN. Řekla, že pracovalav zařízení, které bylo akciovou společností. Uvedla několik příkladů, kdy postup nemocnice –akciové společnosti – měl negativní dopad na pacienty. Příklady uvedla proto, kdyby vedeníměst mělo možnost být na startu jednání o transformaci nemocnic, tak aby si mohlo dát pozorna některé věci. Především se jednalo o snahu dosáhnout co nejlepší úhrady za lékařskávyšetření, kdy akciovka nechá ošetřit pacienta tam, kde je to pro ni nejvýhodnější, ale ne tam,kde je to třeba co nejblíž pro pacienta. Oddělení, která nevydělávají, se redukují, šetří semateriálem, používá se materiál nejlevnější, nehledí se přitom na jeho kvalitu. Závěrem řekla,že by hlavním důvodem transformace na případnou akciovou společnost neměl být zisk;přínosem by měla být akreditace a aby byla lepší vyjednávací pozice pro úhrady a další důležité
činnosti, především to, aby pro pacienty byly dostupné všechny druhy péče, ať je to interna,chirurgie, ARO a další.Starosta poděkoval paní doktorce za její příspěvek.Navázal pan Aldorf, starosta města Oslavany, který ještě doplnil, že není účelem, abynemocnice vydržela „dalších sto let“, ale aby nemocnice měla podporu nejen zastupitelstvaměsta Ivančice, všech měst a obcí v okolí, ale i těch měst, kde jsou nemocnice, které by mělybýt dotčeny projednávanou transformací. Důležité je také mít stále na paměti to, co zazněloz úst odborů, ředitele nemocnice a paní doktorky, tedy kvalita péče, standardy a dostupnostlékařské péče. Na prvním místě by měla být vždy kvalita. Znovu vyjádřil názor, že by bylodobré, aby jako další krok bylo přijetí usnesení ze strany zastupitelstva.O slovo se přihlásil Ing. Antonín Moravec, který informoval, že Jihomoravský kraj a KrajVysočina jsou jediné dva kraje v republice, které nemají transformaci nemocnic za sebou. Jsouzkušenosti z jiných krajů, jak zmínila MUDr. Dittrichová z pohledu lékaře. Ing. Moravec řekl,
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že se na transformaci dívá jako člověk vzdělaný ekonomicky a jako člověk, který působilv několika takových krajích. Jako příklad uvedl Liberec. Liberecký kraj je podstatně menší nežkraj Jihomoravský. Výsledkem takzvané transformace, která tam proběhla, je, že je jedna velkáliberecká nemocnice a ostatní nemocnice už neexistují. V Turnově je pouze LDN, nemocnicenení ani ve Frýdlantu – a to vše je důsledek transformace. Dále řekl, že podobné zkušenosti mái z jižních Čech nebo ze severní Moravy, kde se podílel při první transformační vlně na záchranějedné takové nemocnice, kdy se firma, která ho tehdy zaměstnávala, pokusila nemocnicizachránit. Zmíněná nemocnice se nacházela uprostřed hor. V době, kdy byla zima, bylyvšechny přístupové cesty nesjízdné, avšak přesto byl záměr kraje nemocnici zavřít. Řekl, žesvým příspěvkem chce poukázat na to, že historické zkušenosti s transformacemi nemocnic jižjsou. Druhá věc je samotný pojem akciová společnost ve zdravotnictví. Podle jeho názoru je tozneužití vlastnické formy akciové společnosti. Akciová společnost nemůže existovatv netržním prostředí. Všichni, kteří vystoupili před Ing. Moravcem, o tom hovořili;zdravotnictví nemůže být předmětem zisku, nemůže být v prostředí, které vyvolá trh. Trh řídíúplně jinak než jiná forma vlastnictví. Řekl, že na celé akci mu vadí i to, že se používá pojem,který v oblasti zdravotnictví je pouze názvem pro něco, co nemůže fungovat. Jsou zkušenosti,jak to v ostatních krajích proběhlo po zřízení akciové společnosti. Na zřízení akciovéspolečnosti se neušetří ani koruna. Řešení ztráty nějaké společnosti v netržním prostředí neníjenom to, že se vytvoří nová organizace; musí se zřídit ještě vyšší forma řídícího orgánu.V materiálech Jmk se slibuje, že na vedení jednotlivých organizací se nezmění vůbec nic.Není pravdou, že by se ušetřilo na aparátu, ani že by se ušetřilo na nákladech, těchnezdravotních. Co by následovalo jako druhý krok? Následovala by tak zvaná optimalizace.V tomto případě budou rozhodovat krajští politici. Bude nějaká politická struktura, v dotčenýchosmi nemocnicích bude někde to složení zastupitelstva odpovídat krajskému, ale někde tomutak být nemusí. Co bude následovat si jistě všichni dokáží představit. Jak závěrem Ing. Moravec
řekl, jeho vystoupení směřovalo k tomu, aby všichni byli opatrní, protože Jihomoravský krajpřistupuje k něčemu, čemu se již jednou podařilo zabránit. Všichni samozřejmě vědí, že o všemna prvním místě rozhodují finance. Ty také budou hlavním argumentem, který ve finálerozhodne.V diskusi dále vystoupila starostka obce Ketkovice, MVDr. Šárka Matoušková. Úvodempoděkovala za pozvání na zasedání ivančického zastupitelstva. Řekla, že zprvu byla překvapenatím, že takové pozvání obdržela; neměla ani představu o tom, co se bude projednávat. Poté, covyslechla všechny diskutující, si obrázek udělala a řekla, že by chtěla vyjádřit jednu svojiobavu. Hovořilo se o tom, že by bylo vhodné vyvolat jednání, kterého by se zúčastnili všichnizástupci dotčených nemocnic a starostové měst, kde se tyto nemocnice nachází. Těch nemocnicíje osm, a jak bylo řešeno, některé jsou ztrátové a některé jsou neztrátové. Podle paní starostkypůjdou nemocnice, které jsou neztrátové, na jednání s úplně jiným očekáváním než nemocnice,které jsou ztrátové. Na tento přístup by se určitě připravila, aby nedošlo k žádnému překvapení.Závěrem řekla, že plně podporuje zastupitelstvo města Ivančice a za občany obce Ketkovicemůže říct, že všichni chtějí dostupnou lékařskou péči a rozhodně budou stát za zachovánímivančické nemocnice v takové kvalitě, jaká byla doteď.Starosta Buček poděkoval paní starostce za její příspěvek. Zeptal se starosty Oslavan, zda můžezastupitelům postoupit návrh na usnesení, který zformulovala rada města Oslavany. Tensouhlasil. Starosta tedy řekl, že by se o zmíněném návrhu mohlo diskutovat na příštím zasedání.Přijaté usnesení by následně bylo zasláno řediteli nemocnice i všem starostům spádových obcí,aby se k němu mohli eventuálně také vyjádřit. Nemocnice není jenom pro Ivančice ale ipro všechny její spádové obce. O kopii zformulovaného textu usnesení požádal i pan Beránekza odborovou organizaci.Pan Skála ve svém příspěvku řekl, že byl jedním z těch, kteří toto zasedání iniciovali, neboťkdyž informaci o záměru transformace obdržel, došel k závěru, že usnesení zastupitelstva bude
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mít větší váhu než podepsání nějaké petice. Po jednání odborářů byl stažen materiál z programujednání Zastupitelstva Jihomoravského kraje. Jak zaznělo, je stanoven termín 1. 1. 2024, kdyby k transformaci mělo dojít. Řekl, že neví, co je v usnesení starosty Oslavan. Požádal, zda bymu mohlo být postoupeno, neboť by se s ním rád seznámil, protože každý dobrý nápad v danýmoment by mohl být užitečný. Řekl, že ho mrzí, že se jednání nezúčastnil zástupceJihomoravského kraje Mgr. Kasala, protože se domnívá podobně jako starosta Oslavan, že byjako zastupitelé měli nějaké usnesení přijmout; proto v průběhu jednání naformuloval návrh nausnesení. Řekl, že svůj návrh přečte a nechá prostor na jeho případnou úpravu, ale zopakoval,že by zastupitelé měli nějaké usnesení přijmout. Dále řekl, že ho překvapilo, že v Oslavanechv pondělí zasedla rada města, a zeptal se, proč rada nezasedla i v Ivančicích a nějaký návrhusnesení nepřipravila.  Požádal starostu Oslavan, aby návrh usnesení, jak ho měl připravený,přečetl. Řekl, že je možné, že některé závěry budou moci být využity, neboť jak zaznělo, všemjde o jednu jedinou věc a to o zachování nemocnice v Ivančicích, zachování kvality zdravotnípéče a dostupnost pro občany. Péče není zajišťovaná pouze pro obce města ORP Ivančice, alepro širší spádovou oblast.K připomínce pana Skály, proč nezasedla rada města, starosta řekl, že nechtěl, aby o tak důležitéotázce rozhodovalo 5 radních, ale aby rozhodovalo celé zastupitelstvo. S problémem měli býtseznámeni všichni zastupitelé a měli by přijmout jednotné stanovisko.Starosta Oslavan p. Aldorf, zopakoval názor, že z každého zasedání zastupitelstva by měl býtnějaký závěr. Jak řekl, původně předpokládal, že se jednání zúčastní více starostů, že přijdouvšichni. Řekl, že usnesení, která přečte jsou tři. Jedno se týká toho, co požadují odbory, jednoby mělo vybojovat město a třetí se týká příspěvku, jak ho citovala MUDr. Dittrichová, tzn.kvality, standardů a dostupnosti lékařské péče.Návrh usnesení, kde vyjádřil pan starosta Aldorf názor jménem města Oslavany tedy zněl:1. Zastupitelstvo města Ivančice za účasti starostů měst a obcí spádového obvodu Ivančicpožaduje po Jihomoravském kraji, jako po stávajícím zřizovateli příspěvkovéorganizace a v rámci transformace i budoucím zakladateli obchodní entity, jednoznačnézachování kvality, standardů a dostupnosti lékařské péče v Nemocnici Ivančice.2. Zastupitelstvo města Ivančice za účasti starostů měst a obcí spádového obvodu Ivančicv rámci transformačního procesu při vytvoření samostatné obchodní entity požadujev rámci nemocnice Ivančice (budoucí organizační jednotky) zachovat identický platovýsystém, tzn. převzít platové tabulky v kombinaci se smluvními mzdami, výší zákonnýchpříplatků a především katalogem prací. Nemocnice Ivančice je vnímána jako významnýzaměstnavatel regionu.3. Zastupitelstvo města Ivančice za účasti starostů měst a obcí spádového obvodu Ivančicschvaluje iniciaci jednání s dalšími městy, na jejichž území se nachází zdravotnickázařízení, jejichž zřizovatelem je Jihomoravský kraj, a která mají být součástí budoucísamostatné obchodní entity. Účelem tohoto jednání bude především zachování kvalitya dostupnosti lékařské péče v rámci regionu Ivančicka a dále účast samospráv těchtoměst v rámci orgánů budoucí společnosti a aktívní účast jednotlivých samospráv přitvorbě zakládacích dokumentů budoucí obchodní entity.
Starosta poděkoval panu Aldorfovi a než předal slovo panu Skálovi, který zpracoval návrh nausnesení, přečetl omluvu pana Mgr. Kasala, který nepřijel především proto, že materiál ozáměru transformace byl z jednání zasedání Zastupitelstva Jihomoravského kraje stažen.
Pan Skála přednesl návrh usnesení, které zformuloval tak, že „Zastupitelstvo města Ivančiceukládá starostovi města:
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- svolat poradu starostů spádového obvodu města Ivančice a starostů dalších spádovýchobcí, kterým je poskytována zdravotní péče – výsledkem toho by měl být společnýpostup vůči Jihomoravskému kraji- vyžádat aktuální kompletní materiály k transformaci nemocnic- zajistit účast kompetentního pracovníka z Jihomoravského kraje na jednání příštíhozasedání zastupitelstva- informovat všechny zastupitele o aktuálních materiálech.“
Starosta ukončil diskusi a nechal hlasovat o návrhu usnesení předloženém panem Skálou.
Návrh na usnesení:Zastupitelstvo města Ivančice ukládá starostovi města:- svolat poradu starostů spádového obvodu města Ivančice a starostů dalších spádovýchobcí, kterým je poskytována zdravotní péče – výsledkem toho by měl být společnýpostup vůči Jihomoravskému kraji- vyžádat aktuální kompletní materiály k transformaci nemocnic- zajistit účast kompetentního pracovníka z Jihomoravského kraje na jednání příštíhozasedání zastupitelstva- informovat všechny zastupitele o aktuálních materiálech.

Hlasování:
Pro: 13 Proti 0 Zdrželo se 0 Nepřítomno: 2

Usnesení bylo přijato
Číslo usnesení: ZM/2022/7/129

2.Diskuse
O závěrečné slovo požádal starosta obce Nové Bránice pan Zdeněk Kališ. Poděkoval starostoviměsta Ivančice za pozvání. Řekl, že ho mrzí, že se dostavilo tak málo starostů i máloivančických občanů, přestože se jedná o tak vážnou věc, jako je zachování nemocnicev Ivančicích. Jak dále řekl, určitě se zúčastní i dalších jednání a bude dělat všechno pro to, abyzdravotní péče zůstala zachována, protože spádovost nemocnice je veliká. Aby všichni titoobčané jezdili do Brna, je nepředstavitelné.

3.Rekapitulace usnesení přijatých na 7 veřejném zasedáníZastupitelstva města Ivančice konaném dne 1. listopadu 2022
Číslo usnesení: ZM/2022/7/126Zastupitelstvo města Ivančice určuje ověřovateli zápisu pana Radoslava Skálu a panaRostislava Štorka.
Číslo usnesení: ZM/2022/7/127Zastupitelstvo města Ivančice schvaluje program zasedání zastupitelstva.
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Číslo usnesení: ZM/2022/7/128Zastupitelstvo města Ivančice schvaluje vystoupení starostů spádového obvodu městaIvančice a občanů v rámci projednávaného bodu.
Číslo usnesení: ZM/2022/7/129Zastupitelstvo města Ivančice ukládá starostovi města:- svolat poradu starostů spádového obvodu města Ivančice a starostů dalšíchspádových obcí, kterým je poskytována zdravotní péče- vyžádat aktuální kompletní materiály k transformaci nemocnic- zajistit účast kompetentního pracovníka Jihomoravského kraje na jednánípříštího zasedání zastupitelstva- informovat všechny zastupitele o aktuálních materiálech.

4.ZávěrStarosta poděkoval přítomným za účast a zakončil zasedání zastupitelstva v 18.00 hodin.
V Ivančicích dne 2. 11. 2022

…………………….. ..........…………………….Milan Buček Bc. Jaroslav Sojkastarosta místostarosta

……………………….. ………………………….Radoslav Skála Rostislav Štorkověřovatel ověřovatel

Zapsala Ing. Ivana Krejčová


